
Q&A Webinar nr. 1 

Hermed samling og svar på spørgsmål der blev stillet i chatten, men som ikke blev besvaret 

mundtlig. Jeg har fjernet navnet på den der spørger og den der svarer, medmindre det er en af os 

der har tilrettelagt programmet, så kommer vi ikke i konflikt med GDPR. 

------------ 

Hvad var linket til det nye DMI/Scalgo kort, der gjorde dig glad og ked af det ? 

Svar: www.dmi.dk/skybrud 

------------ 

Er det muligt at KL vil tage lead på henvendelser til styrelser m.m. i forhold til tilgængelighed af 
data? Kunne evt. være på baggrund af en opsamling på de fysiske workshops? 

Jesper Gaardboe Jensen: FOSAKO vil opsamle de (data)behov  (hvor er data?, ønsker til formater?, 
centralt berigede datasæt, osv.), som dukker op undervejs i webinarrækken og de fysiske møder. 
Og bringe dette videre til relevante parter (KTC DFO, KL, Styrelser, mv.). Lars Kaalund: Ja, 
dataprojektet bakker op. 
------------ 

Er der i forbindelse med Klimaalliancen  fastsat kadence for revision af DK2020-planerne? 
Lars Kaalund/Boris Schønfeldt:  

Revision af DK2020-planerne er beskrevet i Clima Action Planning Framework element 3.4.3., og 
langt de fleste kommuner har i den anledning valgt at beslutte en proces for en 4årig revision af 
kommunes Klimahandleplan. Klimaalliancen, der skal understøtte det fremadrettede arbejde med 
implementering af planerne herunder også værktøjer til revision, er netop nedsat, men forventes 
først at opstarte arbejdet medio 2023. Vi må altså afvente deres arbejde for udmelding af nærmere 
rammer for revision af planerne. Se pressemeddelelse om Klimaalliancen her Klimaalliancen   

I er velkommen til at kontakte Boris for yderligere hjælp og vejledning om jeres aktuelle planer og 
fremtidige revisioner. Boris.Schonfeldt@middelfart.dk  

------------ 

Er klimatilpasningsprojekter omfattet af anlægsloft i kommunerne. Hvis det er tilfældet, kan det 
blive svært at komme i gang. 

Lars Kaalund: Ja anlægsomkostninger i et projekt hvor kommunen er projektejer skal indregnes i 
anlægsloftet. Det gælder i tilfælde hvor der er delt finansiering mellem kommune og borgere – hvis 
kommunen er projekteje, skal hele beløbet, altså også borgernes betaling, indregnes i anlægsloftet. 
Hvis flere kommuner skaber løsninger sammen, skal den kommune der står som projektejer (og der 
kan kun være en ejer) indregne hele anlægssummen i kommunens anlægsloft. I de, meget få 

https://www.dmi.dk/skybrud
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tilfælde, hvor kommunen blot er part i et projekt som ejes af borgerne, skal kun den kommunale 
delbetaling indregnes i anlægsloftet. Selv i projekter hvor der kommer finansiering fra eksterne 
fonde eller EU, skal hele anlægssummen indregnes i ejer-kommunens anlægsloft. Selv penge der 
blot ”runder” regnskabet, som eksempelvis betaling til deltagende partnere fra andre EU-lande, 
penge som aldrig er i kommunens kasse, men faktura som blot får et OK til udbetaling til 3.part, skal 
indregnes. Og helt absurd bliver det når der anvendes tilskud fra en stats-pulje – også de penge skal 
indregnes i kommunens anlægsloft.  

Det er en problemstilling der tages op i økonomiforhandlingerne mellem KL og regeringen, hvert år- 
men jeg tror ikke I skal forvente ændringer i den regel. 

 

 


